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4 de juny de 2015 
 

 

A les 12 h. al Casal Despertaferro de Reus es reuneixen representants del Tomb de 
Reus, de la PIMEC i del Grup d’Empresaris Reusencs i per part de la CUP : Xavi 
Angelergues, David Vidal i Xavi Milian que actua com a secretari.  
 
La CUP exposa el document amb els “Fonaments per un nou model de ciutat” i explica 
les converses mantingudes a les reunions anteriors amb els partits polítics i els agents 
socials, culturals i econòmics de la ciutat. 
 
El Grup d’Empresaris Reusencs (GER) planteja la necessitat que Reus generi un 
entorn d’atracció per a la captació d’inversions a la ciutat. Aquesta aposta passaria per 
millorar els serveis públics (com ara el transport públic per poder fer arribar als 
treballadors i treballadores als centres de treball); redefinir el model de sòl industrial de 
la ciutat, i especialment, la seva funcionalitat; promoure les zones peatonals i els 
aparcaments (mobilitat); i la manca d’oci gratuït que generi visites i el lleure dels propis 
reusencs i reusenques. 
 
També comenten que tenen indicis d’una reactivació de l’activitat econòmica i, que per 
tant, l’aparició de nous capitals amb voluntat d’inversió es disputaran entre els 
diferents municipis de la zona. Critiquen que la resta de municipis han sabut oferir una 
qualitat de vida i uns serveis, mentre que a Reus això no s’ha produït i s’ha perdut 
competitivitat. 
 
També critiquen l’intrusisme de l’Ajuntament en diferents àmbits de l’activitat 
econòmics i plantegen diferents possibilitats de gestionar els serveis públics d’una 
forma més eficient. 
 
Per la seva banda el Tomb de Reus proposa que cal potenciar els locals buits dels 
carrers que ara mateix són més secundaris en l’eix comercial, per tal d’ampliar aquesta 
xarxa i consolidar el model de comerç de proximitat. 
 
També plantegen que tots els partits polítics porten en el seu programa “la defensa del 
comerç local”, però que manquen propostes concretes, i alhora, que moltes de les que 
han llegit no compten amb l’opinió o el criteri dels professionals.  
 
Des de la CUP es reafirma en aquest suport al comerç local, però considera que més 
enllà del contingut i les propostes concretes, la qüestió passa per la metodologia i de 
com s’aprofiten els canals de participació ja existent per definir i desenvolupar 
aquestes polítiques de forma conjunta entre tots els agents implicats. 
 
La PIMEC planteja com a qüestió central en l’activitat econòmica la problemàtica de 
les naus industrials buides. Comenten que arran de la crisi ha baixat l’ocupació de sòl 
industrial i que és difícil revertir aquesta situació a causa de la disjuntiva d’interessos 
entre els propietaris de les naus i els empresaris que poden estar interessats en llogar-
les per la volatilitat dels preus de mercat. 
 
Comenten també, al que s’hi afegeixen la resta d’agents, la problemàtica de l’Impost 
de Béns Immobles del preu públic de la recollida de residus, ja que consideren que és 



un factor negatiu per atreure activitat econòmica. La CUP comenta que hi ha certes 
qüestions de les ordenances que són irracionals i que caldria plantejar-les a debat 
públic. 
 
També coincideixen en criticar la manca de contacte entre l’Ajuntament i els 
empresaris i comerciants. S’apunten algunes propostes com crear una persona 
d’enllaç entre ambdós àmbits, reforçar els espais de treball comú... 
 
Es debat sobre la funcionalitat de l’Agència Reus Promoció com a espai de debat i 
treball conjunt entre Ajuntament i les diferents entitats que representen als empresaris i 
als comerciants. 
 
També es debat sobre la funcionalitat de REDESSA i del viver d’empreses. Es planteja 
la necessitat de redefinir les funcions que exerceix l’Ajuntament i les exerceixen les 
entitats econòmiques de la ciutat en matèries com promoció econòmica, formació... 
 
A nivell supramunicipal, es planteja la necessitat d’una major planificació territorial i de 
potenciar infraestructures com l’aeroport –abandonant la política de limitar-se a atorgar 
subvencions a operadores- que podrien generar una nova activitat econòmica que 
diversificaria l’oferta actual. 
 
Per últim, s’acorda la necessitat de seguir duent a terme trobades d’aquest tipus per 
debatre i plantejar propostes a desenvolupar al llarg del mandat. 


